
OPG Hranjec Magdalena –

prijelaz sa konvencionalne na 

ekološku poljoprivredu



Povijest OPG-a

 Bavljenje poljoprivredom se prenosi generacijama s koljena na 

koljeno

 Tata se bavio ratarskom proizvodnjom na konvencionalan način

 2008. g. suprug i ja odlučili krenuti sa ekološkom proizvodnjom 

 2013. dobivamo prvi eko certifikat za batat i butternut tikve 



Početak nije bio lak (1. dio)

 Otpori starijih članova obitelji koji su mislili da je poljoprivreda bez 

kemije nemoguća misija

 Nedostatak tržišta (nepostojanje kratkih opskrbnih lanaca, nepostojanje 

eko odjela voća i povrća u trgovačkim lancima, nije bilo većeg broja 

malih trgovina specijaliziranih za domaće (eko) proizvode), bitno manja 

svijest kod (potencijalnih) kupaca o važnosti eko hrane



Početak nije bio lak (2. dio)

 Nedostatak kvalitetnih i pravovremenih informacija o načinu proizvodnje, o 

mogućnostima plasmana

 Nedostatak neusporedivo kvalitetnijeg financiranja kroz EU fondove što znatno 

olakšava rad i ubrzava razvoj 

 Ali mi smo svejedno bili sretni jer smo uopće krenuli u to

 Čak nismo ni znali da ćemo dobiti poticaje od Ministarstva poljoprivrede



Ipak smo nastavili…. 

 Svake godine smo dobar dio zarade ulagali u razvoj (edukacije širom Lijepe naše, 

nabavka strojeva za rad na zemlji, iskustva drugih ljudi)

 Učlanjenje u LAG-ove

 Kreativnost i inovacija su na 1. mjestu – svake godine širimo paletu proizvoda 

(danas uz butternut tikve imamo bar 5-6 vrsta batata i heljdu)

 Nasad bazge – eko certifikacija u prijelaznom razdoblju

 Prilagodbe zahtjevima tržišta (paleta proizvoda, pakiranja, dostava…..)



…. hrabro dalje….

 Osuvremenili skladište za svježu robu

 Uveli nove proizvode (Batatić-eko namaz od batata i Tikvić Slatkić – eko 

namaz od butternut tikve)

 Otvorili mini pogon za proizvodnju sirupa od cvijeta bazge, od vrhova mlade 

koprive i od crnih bobica bazge



Planovi za budućnost

 Proizvesti slano – ljutu liniju ekoloških proizvoda na osnovu batata i butternut

tikve (trenutni pokušaji nisu bili dostatno uspješni ali ne odustajemo – čim se 

situacija malo slegne iza Nove godine nastavljamo sa kreativnim radom ☺ )

 Izgradnja ili proširenje postojećeg mini pogona za veću i bržu proizvodnju 

Batatića, Tikvića Slatkića i dr. 

 Veći skladišni prostor za naše prerađevine

 Mogućnost da mlađi sin upiše agronomiju te nastavi razvoj našeg OPG-a

 Ulazak u Demeter certifikaciju je u tijeku



Molbe/preporuke sustavu „tamo gore” ☺

 Više podrške Ministarstva poljoprivrede u smislu plasmana (škole, vrtići, bolnice, 

starački domovi, ostale državne i javne ustanove)

 Aktivnija uloga ministarstava RH ali i institucija EU u prekograničnom plasmanu eko 

proizvoda manjih OPG-a

 Dobivanje dodatnih bodova na natječajima za one koji su u ekološkoj poljoprivredi

 Unaprjeđenje distribucije – nije lako proizvesti ali je daleko najteže dovesti robu do, 

pogotovo ozbiljnijih tj. većih, kupaca (zadanu količinu, pravilno upakiranu na 

vrijeme u minutu) 

 EU fondovi za žene nositeljice OPG-a jer sad u EU ima, u prosjeku, oko 30% žena 

nositeljica OPG-a (RH je isto tu negdje)

 Više dodatnih bodova za ekološku poljoprivredu

 Viši postotak sufinanciranja



Suradnja i unapređivanje sustava

 Među OPG-ima sa eko proizvodnjom

 Udruživanje – zadruge, udruge

 Hrvatski savez ekoloških udruga – više podrške, mogućnosti boljeg financiranja, 

bolji plasman robe na tržište, inicijative prema Vladi i EU

 Pojednostavljivanje prijave na EU fondove za male OPG-e (bolje iskorištenje 

sredstava i veći maksimalni iznosi povučenih sredstava)


